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PROTOKÓŁ Nr XXIII/2021 

z Sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 30 czerwca 2021 roku w godz. 900– 1325 

 
 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

 

Obecni radni:14 radnych wg załączonej listy obecności. 

 

Obecni sołtysi: 5 sołtysów wg załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w sesji uczestniczył: Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Le-

szek Golecki, Starszy Inspektor Weterynaryjny ds. Zdrowia i Ochrony Zwierząt lek. wet. Magdalena 

Więch, Dyrektor Biblioteki Publicznej w Komarówce Podlaskiej Pani Barbara Zalewska, Pracownik 

Gminnego Centrum Kultury w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka Klimiuk, Kierownik Gmin-

nego Ośrodka Pomocy Społecznej w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka Zieniuk, Wójt Gminy 

Pan Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Patkowska, Sekretarz Gminy Pani Elż-

bieta Zienkiewicz. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i sprawy organizacyjne: 

1) stwierdzenie quorum; 

2) przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji; 

3) ustalenie porządku obrad. 

2. Działalność Powiatu Radzyńskiego na terenie Gminy Komarówka Podlaska – wystąpienia gości 

i dyskusja. 

3. Plany inwestycyjne w branży drogowej na terenie Gminy Komarówka Podlaska – wystąpienia 

gości i dyskusja. 

4. Aktualna sytuacja w rolnictwie związana z występowaniem zagrożeń (wirus AFS, wirus ptasiej 

grypy) – wystąpienia gości i dyskusja. 

5. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy, 

2) Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Komarówka Podlaska 

.            1) debata nad raportem o stanie gminy; 

.            2) głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. 

.7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy Komarówka Podlaska za rok 2020; 

1. wystąpienie Wójta Gminy; 

2. przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Komarówka Podlaska za rok 2020; 

3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wykonania budżetu za rok 2020; 

4. przedstawienie opinii stałych komisji Rady Gminy; 

5. przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka 

Podlaska; 

6. dyskusja; 

7. podjęcie uchwał w sprawie: 

a. rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

Wójta Gminy Komarówka Podlaska z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok, 

b. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wykonania 



2 

budżetu Gminy za 2020 rok. 

8. Ocena działalności Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020 rok. 

9.Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2020. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka Podlaska; 

2) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Komarówka Podlaska na rok szkolny 

2021/2022; 

3)określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

4)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu; 

5)udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu; 

6)zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

7)zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – poinformowała, iż dzisiejsza sesja Rady 

Gminy Komarówka Podlaska jest zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym. Powitała zebranych. Stwierdziła na podstawie listy obecności, iż 

Rada jest władna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 Radnych Rady Gminy Komarówka 

Podlaska w sesji uczestniczy 14 Radnych. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 

lp nazwisko imię status 

1 Bylicki Andrzej obecny 

2 Golanko Stanisław Paweł obecny 

3 Ilczuk Sławomir obecny 

4 Klimiuk Tomasz obecny 

5 Krupska Joanna Genowefa obecna 

6 Lisiecki Jakub obecny 

7 Magier Tadeusz obecny 

8 Orłowski Wiesław obecny 

9 Sałuch Sebastian obecny 

10 Siwiński Janusz obecny 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł obecny 

12 Weremczuk Tomasz obecny 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta obecna 

15 Żukowski Błażej obecny 
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obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

 

Ad. 1.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska poinformowała, że protokół, z ostatniej sesji był 
wyłożony do wglądu. Wzorem poprzednich sesji, zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczyty-
wania. 

 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 
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10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

Ad 1.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do ustalenia porządku 

obrad. Czy mają Państwo uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie zgłoszono. 

Ustalenie porządku obrad 

 

głosowanie Ustalenie porządku obrad. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto. 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 
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7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przyjęty porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i sprawy organizacyjne: 

1) stwierdzenie quorum; 

2) przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji; 

3) ustalenie porządku obrad. 

2. Działalność Powiatu Radzyńskiego na terenie Gminy Komarówka Podlaska – wystąpienia gości 

i dyskusja. 

3. Plany inwestycyjne w branży drogowej na terenie Gminy Komarówka Podlaska – wystąpienia 

gości i dyskusja. 

4. Aktualna sytuacja w rolnictwie związana z występowaniem zagrożeń (wirus AFS, wirus ptasiej 

grypy) – wystąpienia gości i dyskusja. 

5. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy, 

2) Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Komarówka Podlaska 

.            1) debata nad raportem o stanie gminy; 

.            2) głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania bu-

dżetu gminy Komarówka Podlaska za rok 2020; 

1. wystąpienie Wójta Gminy; 

2. przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o spra-

wozdaniu z wykonania budżetu Gminy Komarówka Podlaska za rok 2020; 

3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wykonania budżetu za rok 2020; 

4. przedstawienie opinii stałych komisji Rady Gminy; 

5. przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o wnio-

sku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska; 

6. dyskusja; 

7. podjęcie uchwał w sprawie: 

a)rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta 

Gminy Komarówka Podlaska z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok, 

b)udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wykonania bu-

dżetu Gminy za 2020 rok. 

8. Ocena działalności Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020 rok. 

9.Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2020. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka Podlaska; 

2) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Komarówka Podlaska na rok szkolny 

2021/2022; 

3)określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

4)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu; 

5)udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu; 

6)zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

7)zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. 

Działalność Powiatu Radzyńskiego na terenie Gminy Komarówka Podlaska – wystąpienia gości 

i dyskusja. Zaproszeni goście z Powiatu Radzyńskiego nie przybyli. 

 

Ad. 4. 

Aktualna sytuacja w rolnictwie związana z występowaniem zagrożeń (wirus AFS, wirus ptasiej 

grypy) – wystąpienia gości i dyskusja. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Witam ser-

decznie. Pokrótce przedstawię Państwu sytuację, jaka na dzień dzisiejszy jest, jeśli chodzi o cho-

roby zwalczane z urzędu, tj. ptasia grypa oraz afrykański pomór świń oraz o innych sprawach bie-

żących, które też na pewno Państwa interesują. Na dzień dzisiejszy w Polsce mamy 338 ognisk 

ptasiej grypy. Bardzo dużo. Te ogniska wystąpiły w różnych gospodarstwach i w przyzagrodowym 

chowie i w wielkotowarowych gospodarstwach, naprawdę potężnych strukturach. I różne gatunki 

były objęte, i gęsi i kaczki, indyki i brojler i kury.Potężne straty dla budżetu Państwa, potężne koszty 

dla budżetu Państwa, jakie ponosi budżet w związku ze zwalczaniem tej choroby. W naszym Po-

wiecie mieliśmy jedno ognisko ptasiej grypy na tę chwilę, 4 stycznia w sąsiedniej gminie w stadzie 

indyków. To, co my przeszliśmy, przerobiliśmy to, powiem kolokwialnie, szkoła życia więc współ-

czuję tym rolnikom, tym Powiatowym Lekarzom, którzy w Powiecie np. Żuromin, Mława, tam, 

gdzie jest zagłębie hodowli drobiu w Polsce. Muszą wspólnie zwalczać, wspólnie działać i zwalczać 

tą jednostkę chorobową. My może w tym całym nieszczęściu mieliśmy tą dobrą sytuację, że to było 

pierwsze ognisko w Polsce,w związku z tym, system utylizacyjny nie był zakorkowany, bo w tej 

chwili, no to jest wąskie gardło, w momencie, kiedy pada w jednej chwili duża ilość zwierząt, za-

czynają się problemy logistyczne z każdą czynnością, tak można powiedzieć, tak, bo trzeba zabić, 

trzeba przygotować obiekt, trzeba później po zabiciu załadować, przewieźć, przetransportować, 

wszystko w odpowiednich warunkach i z zabezpieczeniem. 

No, i trzeba to później w odpowiedni sposób zutylizować, więc moce przerobowe też są takie, jakie 

są. Mówię Państwu o tym, jaka jest aktualna sytuacja, jakie są problemy, żebyście tutaj mieli tą 

wiedzę. Widok 30.000 sztuk padłych indyków mam teraz przed oczami i no szkoda, że nie zrobiłem 

zdjęć, jak ktoś je zobaczy, jest bardzo edukacyjne, dla tych wszystkich niedowiarków, którzy nie 

wierzą w wirusa, nie wierzą w szczepienie, nie wierzą w grypę, a to jest tylko biologia, to jest wirus. 

Wirus, który podstępnie dostaje się do hodowli, na butach, na dłoniach, na odzieży, ze ściółką, z 

paszą. Nic nowego, zasady bioasekuracji, tak jak przy innych chorobach. Nie raz już Państwu ulotki 

zostawialiśmy. Nawiązuję tutaj do ochrony własnych strat. W Gminie Komarówka też mamy prze-

cież hodowlę drobiu, całkiem pokaźną, także apeluję w tym momencie do wszystkich hodowców, 

nie tylko hodowców drobiu, aby stosowali podstawowe zasady bioasekuracji, Bioasekuracja to jest 

nic innego, jak izolacja, tak, bioasekuracja to jest nic innego, jak ochron swojego stada, bioaseku-

racja to jest nic innego jak "muszę usiąść i pomyśleć, co mogę zrobić, aby ten wirus nie dostał się 

do mojego stada". Podpowiedzi są w przepisach, podpowiedzi są w instrukcjach, w wytycznych,w 
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kontrolach, na które jeździmy. Jeśli chodzi o ASF , rozpoczął się sezon afrykańskiego pomoru świń, 

mamy już w Polsce 8 ognisk, jedno w województwie Lubelskim, Powiecie Hrubieszów. W tej 

chwili w badaniu jest jedna świnia z Powiatu Biała Podlaska, też czekam na telefon. I tyle lat mamy 

ASF i cały czas są te same problemy. Jeśli chodzi o odstrzał sanitarny dzików, w tym roku odstrze-

liliśmy 62 sztuki, zaplanowane do odstrzału to znaczy nakaz jest na 194, także jakieś 30% jest 

wykonane. Mamy w tym roku 3 sztuki padłe, znalezione, ujemne są na szczęście. Ostatni dziki 

dodatnie jakie mieliśmy to był wrzesień zeszłego roku w Żeliźnie. I jeśli ta sytuacja się utrzyma, 

jak nie będziemy mieć ognisk, choroby ASF w stadach trzody, jak nie będzie padłych dzików, jeśli 

ta sytuacja będzie korzystna jesienią, będziemy mieć argumenty za tym, aby zmienić sposób wyda-

wania zgód na przemieszczenie świń. To się też również zbiega z innymi argumentami, a mianowi-

cie prawodawstwo unijne się zmieniło w tym temacie. Tzw. pakiet zakaźny został wprowadzony w 

życie drogą rozporządzeń unijnych. Wcześniej prawodawstwo unijne w zwalczaniu chorób zakaź-

nych zwierząt było w randze dyrektyw. Co do zasady dyrektywy każde państwo członkowskie mają 

obowiązek przetransponować na polskie przepisy i to zostało zrobione. Stąd mamy ustawę naszą 

zakaźną, rozporządzenia do niej, ustawę o identyfikacji, o organizacji hodowli, o paszach, o pro-

duktach pochodzenia zwierzcego, cały pakiet ustaw i akty wykonawcze do nich. W tym momencie 

mamy taki stan prawny, że od 21 kwietnia obowiązują wprost w Polsce rozporządzenia unijne do-

tyczące zwalczania chorób zakaźnych zwierząt. Niesie to za sobą pewne perturbacje, o których tutaj 

Państwo na pewno słyszeliście. Są pewne nowe wymagania dla hodowców trzody chlewnej, z dru-

giej strony można powiedzieć nowe i nie nowe, może to jest, w ten sposób powiem, że to jest inaczej 

postawiona sprawa i podam tutaj na przykładzie wymogu, jaki się pojawił w momencie wprost 

zapisany o obowiązku posiadania ogrodzenia gospodarstwa lub części tej, w której prowadzona jest 

hodowla, gdzie przetrzymywana pasza, ściółka. Wcześniej też był taki wymóg, aby uniemożliwić 

kontakt hodowanych zwierząt, hodowanej trzody ze zwierzętami, które nie są hodowane w gospo-

darstwie. Więc może to jest tylko gra słów, ten wymóg też już wcześniej był, tylko inaczej był 

zapisany. Z drugiej strony można powiedzieć, że ten wymóg też wcześniej był, ponieważ, jeżeli 

polskie rozporządzenie Ministra Rolnictwa nakłada obowiązek wyłożenia mat dezynfekcyjnych we 

wjeździe i wyjeździe z gospodarstwa, to jak można wyłożyć maty we wjeździe, jak nie ma ogro-

dzenia? No bo ogrodzenie to jest bariera, ale jest też brama wjazdowa, więc jeżeli mówi się o obo-

wiązku włożenia maty dezynfekcyjnej we wjeździe, czyli ja rozumiem, że jest ogrodzenie. I w bra-

mie wjazdowej się wykłada matę dezynfekcyjną, bo jak nie ma ogrodzenia, to znaczy co? Całe 

gospodarstwo trzeba obłożyć matami? Więc ten wymóg już był wcześniej tak, więc tak, jak powie-

działem wcześniej, może to jest inaczej sformułowane. Innym takim nowym wymogiem, i to fak-

tycznie możemy powiedzieć, że to jest coś nowego, to jest obowiązek posiadania planu bezpieczeń-

stwa biologicznego. I tu przygotowaliśmy Państwu i ulotki właśnie i wytyczne głównego lekarza 

oraz przykładowy plan, wzór takiego planu opracowany przez głównego lekarza. Ten plan to nic 

innego jak, po prostu spisuję na kartce sposób mojego działania, przygotowania tak, aby nie dopu-

ścić do zawleczenia wirusa afrykańskiego poboru świń gospodarstwa. Te przepisy, o których tutaj 

tak się rozwinąłem szerzej trochę, też wprowadzają i to w innym kierunku. W tej chwili, aby uzy-

skać zgodę, przyjęte są takie procedury, że badany na 7 dni przed przemieszczeniem krew. Główny 

lekarz od już dłuższego czasu dąży do tego, aby zmienić te procedury i te przepisy teraz to umożli-

wiają, aby zgody były wydawane na podstawie potwierdzenia przez gospodarstwo tego, że spełnia 

warunki bioasekuracji. I ewentualnie jeżeli są upadki to sekcja i pobieranie prób podczas sekcji. To 

jest taka, w tej chwili, lansowana druga ścieżka uzyskiwania zgód. Potwierdzenie spełnienia wa-

runków bioasekuracji odbywać się będzie w różny sposób. Ci, którzy na tę chwilę już spełniają 

warunki bioasekuracji, mogą się zgłosić do Powiatowego Lekarza i stosowne dokumenty wypełnić. 

Natomiast tutaj przekażę też taką informację, że rozpoczęliśmy akcje wyjazdów w teren. Gmina 

Kąkolewnica została już zweryfikowana, także będziemy jeździć też po Gminie Komarówka i we-

ryfikować gospodarstwa trzody chlewnej spełnienie tych warunków bioasekuracji. I na tym proto-

kole będzie właśnie też stosowna adnotacja. Ci, którzy spełniają, mogą tam stosowne deklaracje 

poczynić. Główny Lekarz w stosownych pismach określił, że taki okres, przejściowy okres, dosto-
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sowawczy okres, taki informacyjny będzie do 31 października tego roku, także do tego czasu sto-

sujemy stare zasady wydawania zgód na przemieszczenie trzody chlewnej. Jest, też mi wiadomo, 

że są prace, które mają dostosować polskie rozporządzenie do tych przepisów unijnych. To tak, 

opowiedziałem Państwu o aktualnej sytuacji, jeśli chodzi o ptasią grypę, o afrykański pomór świń, 

o odstrzał sanitarny dzików, o tę naszą bieżącą pracę, a wspomnę jeszcze o jednej rzeczy, za nie-

wykonanie odstrzału sanitarnego w zeszłym roku 5 kół otrzymało karę administracyjną, 4 koła za-

płaciły, 1 nie zapłaciło, odwołało się, postępowanie jest w toku. No to jest między innymi koło, 

które u Państwa na gminie działa. Tyle miałem na tę chwilę, proszę o pytania, bo na pewno będą. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dziękuję Panu Doktorowi, czy ktoś z Pań-

stwa ma pytania? 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ja mam takie pytanie w związku z tą sprawą. Panie Doktorze o ile 

jest hodowla na rusztach i na ściółce, no to, to żadna asekuracja i cuda nie zrobią, 

bo dziki są. A ściółka i słoma, ściółka jest ze słomy, a słoma jest poza ogrodzeniem i wiele rzeczy. 

I tak, że uważam, że jako Lekarz Krajowy czy coś, powinien naprawdę wymagać czy od Rządu, tej 

sprawy dzików, bo dla hodowcy to się robi wszystko. No ale dla tych myśliwych i dzików to tak 

przez palce się patrzy. I druga rzecz. Co to jest ta farma norek w Wisznicach, w sprawie tego covidu, 

czy to jest covid, czy to co? Jak Pan coś wie tak dla ciekawości, bo to są sąsiedzi nasi, to tam jest 

chyba koło paru tysięcy norek zagrożonych. Dziękuję bardzo. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Jeśli chodzi 

o sytuację w Wisznicach, tam na farmie norek stwierdzono koronawirusa SARS-CoV-2. Tak, że 

zgodnie z obecnymi przepisami, jest to choroba zwalczana z urzędu, stąd, no na pewno Powiatowy 

Lekarz w Białej Podlaskiej podjął stosowne działania. Szczegółów nie znam, bo to wiadomo, są-

siedni Powiat, ale wiem, że tam wystąpiła ta choroba. Jeśli chodzi w ogóle o koronawirusa, Sza-

nowni Państwo, to jest nic nowego. Chcę tutaj posłużyć się wiedzą, jaką posiadam, nie medialną 

wiedzą, o chipach i innych tam wynalazkach Ja się o tym uczyłem na studiach. Koronawirus jest 

jednym z najbardziej rozpowszechnionych wirusów na świecie. Każdy gatunek, który żyje na świe-

cie, posiada swojego koronawirusa. Świnie też. I są szczepionki u świń. TGE. Słyszeliście o takiej 

chorobie ? Zakaźna, zapalenie jelit na przykład. Znana od dawien choroba i są szczepionki. I też 

krótko działają. Po szczepieniu 6 miesięcy jest odporność. Tak, że to tylko była kwestia czasu, kiedy 

zostanie przełamana pewna bariera gatunkowa, kiedy dany wirus się uzjadliwi. Możemy tylko przy-

kład brać z zachowania innych wirusów, tak, z wirusa grypy. Słyszeliście na pewno o epidemii 

Hiszpanki tak, ile lat temu - 100 lat temu ? Słyszeliście ile milionów ludzi zginęło? Słyszeliście na 

pewno o epidemii grypy typu Hong-Kong, więc to są rzeczy, które w biologi się zdarzają i są, więc 

to tylko kwestia czasu była, kiedy wirus, na skutek różnych działań ludzkich, czy nie ludzkich, 

zmutuje się. I tu wraca temat bioasekuracji, tak ? Nawet inaczej. Zobaczcie, siedzimy na sali, kto 

ma nosy pozakrywane? Panie Tadeuszu. To jest tylko przykład naszego zachowania. Panie Bylicki, 

dlaczego Pan maseczkę ma odwrotnie założoną ? To jest tylko przykład naszego zachowania. Ja nie 

mówię tego, słuchajcie, złośliwie, żebyście mnie źle nie zrozumieli, 

ale szanujmy się na wzajem. To jest tylko kwestia czasu, kiedy kolejny wirus zmutuje. 

Mamy różne leki. Antybiotyki, chemioterapeutyki, na bakterie, grzyby, mykoplazmy, chlamydie, 

ale na wirusa nie mamy i nie będziemy mieć. Więc co możemy zrobić w aspekcie ASF-u ? I Dzików, 

których tutaj Pan przywołał. Możemy jedynie, jako jednym z wielu działań, zabezpieczyć się i 

swoje stada. Dziki były, są i będą. Nie da się wystrzelać do zera, bo jeżeli w danym lesie, danym 

obwodzie, obszarze bytowania zredukuje się do zera, pojawią się nowe, bo migrują, przemieszczają 

się. Więc to jest kwestia tylko zmniejszenia populacji. Rozrzedzenia, rozrzedzenia tej populacji. I 

to też jest podstawowe działanie. Również przy zwalczaniu chorób u zwierząt gospodarskich. Za-

gęszczenie hodowli to jest poważne ryzyko. Co pokazała sytuacja w Mławie, w Żurominie. Jak 

wejdziecie sobie na Google map i zdjęcia satelitarne sobie tam uruchomcie, zobaczycie, jak w każ-

dej wiosce, to nie przesadzam, w każdej wiosce są kurniki. To tylko kwestia czasu była, kiedy tam 
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to wszystko strzeli. A ptaki dzikie przenoszą, tak samo jak i dziki przenoszą ASF, 

ptaki dzikie przenoszą wirusa grypy ptaków. Tak, więc to, jeśli chodzi o dziki, powiem jeszcze tak 

gwoli komentarza, ja jestem urzędnikiem, pracuję w Inspekcji Weterynaryjnej, zajmuję się zwal-

czaniem chorób tych, które są zwalczane z urzędu. A eliminację dzików prowadzi związek, stowa-

rzyszenie, a gospodarkę leśną, pozyskiwanie innych surowców z lasu wielka machina prowadzi, 

struktura, nadleśnictwo. Więc, to gwoli, że tak powiem, komentarza na Pana pytanie. Dziękuję. 

 

Radny Pan Tadeusz Magier – Manie Doktorze, muszę Panu odpowiedzieć, że nie lekceważę tych 

obostrzeń, tylko jest, niestety jestem po poważnej operacji płuc i jest mi ciężko oddychać. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - No to prze-

praszam, nie wiedziałem. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk - Tu o tych wszystkich obostrze-

niach, o tych wszystkich przepisach Pan Doktor bardzo obrazowo i dobrze 

powiedział. Tylko mnie w życiu spotkało, to znaczy jedno udowodniłem, a jedno mam wszystko do 

tego, że tak było. Pierwszy raz, Doktor pewnie pamięta, jak znaleziono u mnie białaczkę u krowy. 

No znaleziono i co najgorsze z mojego punktu widzenia jest, nie można powtórzyć wyników. 

Nie wiem dlaczego, ale nie można. No toczyło się, toczyło walczyłem z tym. Miałem wtedy matkę 

tej krowy, siostrę tej krowy i nic do dzisiejszego dnia co nawet to teraz było w tym roku robione, 

myślę, nic nie ma, bo nic nie przyszło. To jest jedna sprawa, chodzi mi o robienie badań laboratoryj-

nych i co do czego. Teraz, w tym roku, jest taka instytucja jak Ochrona Roślin i Nasiennictwa. 

To jest w Lublinie, oddział w Radzyniu. Traf chciał, że było robione badanie na pozostałości pesty-

cydów czyli oprysków w nasieniu rzepaku. Przyjechał, wiadomo, wykwalifikowany człowiek z 

uprawnieniami, pobrał prawidłowo, co do czego ne ma wątpliwości, zrobił protokół i próbka poje-

chała. Po dwóch, czy trzech tygodniach okazuje się, że w moim rzepaku jest niedozwolony środek, 

którego nie stosowałem. To występuje w grzybowych środkach do zwalczania zarazy ziemniacznych 

i w sadownictwie. Więc mówię o powtórzeniu badań, nie wolno, nie można, jedynie koniec, kropka. 

Nałożony został mandat, no który trzeba było zapłacić, ale mnie to nie dało spokoju. Zrobiłem na 

własny koszt próbę, co później się okazało, że nie prawidłowo pobrałem, to jeszcze co tam, ale to 

już pomijając, w której nie wyszło nic. Żadnych pozostałości. Po, właśnie jak wyszła mi ta druga 

próba, znaczy co zrobiłem, w laboratorium wszystko to przedstawiłem, dlaczego robię, co i jak to 

wygląda. Więc wtedy, mając już coś w ręku, zacząłem się domagać, dobijać swego. Też oczywiście 

nie wolno nic, nie można, już za późno, już to. Ale mój upór, nie pozwoliłem na to, w końcu okazało 

się, w protokole wyraźnie było napisane, że jest druga część próbki jest przechowywana w labora-

torium. No i po perypetiach, już nie będę szczegółów tam omawiał, jest robiona wła nie druga próba 

w drugim laboratorium. I co się okazuje? Jest czysto. Także z wyrazem szacunku do tych wszystkich 

prac, do tego wszystkiego ale wedle mnie dwa razy zostałem przez laboratorium państwowe oszu-

kany. Dziękuję. 
 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Jeśli chodzi 

o sprawę pozostałości to tu się nie będę wypowiadał, bo nie jest to moja dziedzina, 

natomiast jeśli chodzi o białaczkę to mogę skomentować to w ten sposób, że białaczka jest bardzo 

podstępną chorobą wirusową, w trakcie tej choroby też jest coś takiego jak faza latencji 

jest wirus ukryty i niewykrywalny, więc jak Pan widzi wszystko zależy też od specyfiki choroby. 

Jeśli chodzi o badania to w Polsce przyjęta jest taka a nie inna struktura przeprowadzenia badań. 

Pierwsze są przepisane badania do określonych kierunków badań i do określonych rejonów w Pol-

sce. My jesteśmy przypisani tutaj z tytułu tego, że jesteśmy w województwie Lubelskim do Zakładu 

Higieny Weterynaryjnej w Lublinie i jako laboratorium referencyjne Instytut Weterynaryjne w Pu-

ławach. Aczkolwiek są też wyjątki na przykład wysyłamy próby też i do Kielc i do Krakowa, do 

Instytutu do Balic więc to jest różnie praktykowane. Jeśli chodzi o jeszcze podsta-wową zasadę, 

pierwszą linią badania jest Zakład Higieny Weterynaryjnej, a do badań referencyjnych jest Instytut 
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Weterynarii w Puławach, choć też są odstępstwa od tej zasady np. afrykański pomór świń, wozimy 

jako do pierwszego laboratorium właśnie do Instytutu. Ja, jak przez mgłę pamiętam tą Pana bia-

łaczkę, bo to ze 25 lat było temu, więc trudno mi się tutaj do tego odnieść, wie Pan, inne prawo, 

inne zasady. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk - Ale to zawsze jest człowiek jesz-

cze. Ale ten człowiek nie żyje na pustkowiu, tak? 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Są pewne 

zasady też podmiotów kupujących od Pana, są pewne wymagania, tak, dla tych podmiotów. Wie 

Pan, jakoś tak wchodzimy na takie tematy, tak, więc to są wszystko naczynia połączone, jesteśmy 

małymi trybikami w wielkiej maszynie i wie Pan, musimy, dostosować się do zasad, no,cóż ja mogę 

więcej Panu powiedzieć, no. Dziękuję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk - Moje dzisiejsze wystąpienie jest 

po to, żeby przykładowo dawać znać, że coś się dzieje i nie tak. Nie to, że tylko jest nie tak ze strony 

rolnika, że tego nie zrobił, tamtego, ale no, ja mogę naprawdę pokazać te swoje dokumenty. To 

niech mi ktoś wytłumaczy, dlaczego? To samo i są dwa różne wyniki. 

I właśnie takie, moim zdaniem, takie sygnały, przykładowo jak dochodzą, tak jak Pan powiedział, 

do tego ogniwa, po ogniwie, po ogniwie i do centrum. Że takie coś się też dzieje. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Jeśli chodzi 

o sprawy z tymi pozostałościami, to tak jak mówię, nie będę się wypowiadał na ten temat bo to nie 

jest moja branża, natomiast mogę tylko skomentować to, w ten sposób. Zgoda buduje, a niezgoda 

rujnuje. Stare polskie przysłowie, tak? Jeżeli jedziemy do rolnika na kontrolę, sporządzamy proto-

kół, tak, jest zawsze pouczenie, że ma 7 dni na wniesienie uwag do protokołu, co to znaczy? Można 

tam odnieść się do tego, co zostało stwierdzone, do tych nieprawidłowości, które zostały opisane w 

protokole, tak, odnieść się w jaki sposób? Może podjąć dyskusję, polemikę, tak, bo sobie coś przy-

pomniał, nie wiem, znalazł jakiś dokument nowy lub usunął wszystkie nieprawidłowości, czyli 

podjął współpracę, tak? Po 7 dniach wszczynane jest postępowanie administracyjne, tak, jest za-

wiadomienie, stosowne pismo, tak i jest to też czas na załatwienie sprawy, tak? Ze strony rolnika 

ruch, tak, proszę bardzo, były stwierdzone nieprawidłowości, podjąłem działania, usunąłem, zrobi-

łem, tego nie mogę zrobić, proszę mi dać termin dłuższy. Tak to się odbywa u nas tak? Jeżeli dojdzie 

do takiej sytuacji, że nie ma tej współpracy, nie ma wizyty w ciągu 7 dni po sporządzeniu protokołu, 

nie ma reakcji na zawiadomienie o wszczęciu postępowania, wydawana jest decyzja administra-

cyjna. Więc są takie sytuacje, wydawane są też takie decyzje nakazujące usunięcie nieprawidłowo-

ści. Aczkolwiek w tej chwili na przykład na bieżąco po tych kontrolach z gminy Kąkolewnica, to 

co na bieżąco zrobiliśmy, to wystarczy, wydane zostały tylko trzy decyzje takie. Większość rolni-

ków bardzo szybko, w ciągu 7 dni, kupiło środek dezynfekcyjny, założyło rejestr, poprawiło w 

agencji. To są rzeczy takie faktycznie, które można szybko naprawić, usunąć te nieprawidłowości, 

więc proszę mi wierzyć, że Inspekcja Weterynaryjna, owszem w nazwie mamy "Inspekcja", ale 

nasze działania nie są aż tak sankcyjne, jakby to nazwa wskazywała. Ja się dziwię na przykład, że 

Państwo zapraszacie tutaj nas, a nie na przykład Ośrodek Doradztwa Rolniczego. Proszę szczerze 

powiedzieć, jakie działania Ośrodek Doradztwa Rolniczego do was kieruje? Czy odczuliście te 

działania? Ośrodek Doradztwa Rolniczego, sama nazwa wskazuje, proszę mi powiedzieć Panie To-

maszu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk - Były szkolenia Teraz na okres tego 

covidu, już przez ten okres 2 lat tych szkoleń nie ma. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Widzi Pan, 
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inspekcja pomimo covidu pracuje, my się nie zamknęliśmy tak jak inne urzędy w mieście. Pracu-

jemy, wydajemy zgody, tak? A czy było szkolenie, czy ODR przeprowadził szkolenie z ASFu, z 

bioasekuracji na przykład? Panie Wójcie może to jest pomysł, żeby Pan zapraszał na sesje Rady 

Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Tak, ja zapraszam, ale to mamy tak roz-

łożone stopniowo, bo dzisiaj mamy dużą sesję, będziemy zapraszali, zapraszamy oczywiście. 

Ale wie Pan, dzisiaj nie mogliśmy wszystkich zaprosić bo byśmy pewnie do 20 nie skończyli. 

No, dlatego tak rozłożyliśmy częściowo bo były zaproszone i Pan Starosta i z rejonu dróg, i tak na 

następną sesję planujemy oczywiście też zaprosić innych gości . 

 

Wójt Gminy- Ale jak już zostałem wywołany, to te szkolenia jednak były robione i rolnicy brali w 

tym udział i były ODR i były z agencji, z restrukturyzacji było prawda? Czy z branży ASF i bioa-

sekuracji? Nie wiem, bo całych tematów szkoleń nie mam. Robimy te szkolenia razem z ROL-

KĄT-em i one rolników zawsze skupiają, około 100 takich typowo rolników, którzy są producen-

tami i roślinnymi i zwierzęcymi i te wystąpienia były, zawsze były. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki - Bo ja nie 

słyszałem, żeby ODR organizował szkolenia z tytułu bioasekuracji. Chodzi mi o poruszenie innych 

instytucji. Też mają tutaj pole do działania. Dlaczego inspekcja ma być cały czas zaangażowana w 

to tak? Dziękuję. 

  

Wójt Gminy- Ja na szybko tak troszeczkę w tym duchu, o którym Radny Tomek Weremczuk mó-

wił. Bardziej może nie chodzi tutaj, żeby sobie coś tam wytykać, wypominać, tylko żeby też  szła 

ta informacja pionowa do góry, że mogą być nieprawidłowości, żeby nie traktować wyniku tego 

laboratoryjnego jako jakiś dogmat, który jest niewzruszalny, tylko, że może się tam człowiek po-

mylić i żeby te sygnały dawać tam do pionu, bo to wiadomo, że Pan Doktor to realizuje, po prostu 

tutaj na miejscu wytyczne, sam prawa nie ustanawia, tylko musi prawo wykonywać i my nie mamy, 

chyba nikt pretensji nie ma, zdrowo myślący, do Doktora, bo musi to wykonywać. Tylko chodzi o 

to, żeby te sygnały w drugą stronę szły, że takie są zdarzenia, gdzie, tak jak tutaj Radny mówił, ma 

tą samą próbkę i dwa różne wyniki. Jak tu ma być zaufanie do instytucji Państwowej. Przecież my, 

urzędy, urząd gminy, inspekcja, my reprezentujemy poniekąd Państwo Polskie, jakąś wiarygodność 

do tego Państwa i to jest doprawdy istotna sprawa, bo jeżeli ta sama próbka ma różne wyniki, gdzie 

i rolnik robi a inspekcja czy laboratorium samo robi i robi inaczej to chodzi o to, żeby te sygnały 

gdzieś dawać wyżej. Ze swojej strony Doktor, my też ze swojej strony, bo powinniśmy też i Panu 

Wojewodzie też zgłaszać takie sygnały. Dobrze jest, żeby był zawsze protokół, zawsze próbka kon-

trolna, żeby zostawała, bo jeżeli nie ma próbki kontrolnej, praktycznie rolnik jest pozbawiony moż-

liwości odwołania, to jest niemożliwe udowodnić, jeżeli jedna próbka jest pobrana i zabrana. A 

czasami to jest ludzki błąd, zwyczajnie, ktoś się może pomylić, nawet w laboratorium. To nie jest 

tak, że tam siedzi człowiek nieomylny. Jest tylko człowiekiem, może coś odczytać źle, może urzą-

dzenie się machnęło i tu bez takiej pretensji, tylko chodzi o to, żeby to przekazywać te sygnały, że 

są takie zdarzenia. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Myśle, że po to są takie spotkania. Teraz bez prawnika nic się nie 

zrobi. Aby wziąć prawnika, to są już i czas i koszty, ale takie spotkania uważam, że są potrzebne. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki – Jeśli chodzi 

o temat pokrewny inspekcji to tu powtórzę, ja się nie będę wypowiadał. Natomiast jeśli chodzi o 

białaczkę, tu przywołaną sytuację, którą Pan wspomniał, no to jest pobierana krew. Tu nie ma takiej 

zasady, że pobiera się jeszcze kontrolną próbę. Teraz tu mamy na tapecie próbki przedsprzedaży do 

ASF-u. Więc pobierana jest jedna próba od jednej sztuki. Tu chcę powiedzieć i zwrócić uwagę na 

jeszcze co innego. Przecież jeżeli przyjeżdża próbkobiorca, lekarz lub inny inspektor, to proszę 
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uczestniczyć w tym. I patrzeć mu na ręce. Dziękuję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk - Ale jeszcze wrócę do tego, co było 

wtedy, te próby co właśnie była u mnie stwierdzona białaczka, to ta próba była robiona na mój koszt 

z tego powodu, że weterynaria miała co 3 lata tak? Czy coś się zmieniło? Bo wtedy było chyba co 3 

lata robienie tych prób. 
 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki – Od dłuższego 

czasu mamy badania co 5 lat. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk - Wtedy mi się wydaje, że jeszcze 

było co 3 lata, chodziło mi o to, żeby oddawać mleko. Weterynaria nie miała pieniędzy na zrobienie 

tej próby, bo wiadomo, nie miała pieniędzy, i ja robiłem to na własny koszt i pobierał to lekarz, 

doktor Sykut i byłem przy tym, tam się nic nie mogło wydarzyć, tylko co dla mnie było dziwne. 

Później dajmy na to, bo była próba robiona w stadzie za miesiąc, za 3 miesiące i za pół roku. No 

także ja myślę, że to był bardzo krótki okres pobierania prób, jeżeli coś by w stadzie było więcej, no 

nie wiem, nie chcę nikogo oskarżać. Bo Pan doktor może źle to odbiera, że ja oskarżam. Nie, bo ja 

bym nawet dzisiaj o tej białaczce nic nie wspominał, tylko jeżeli mnie znowu w życiu spotkało takie 

coś, że laboratorium państwowe stwierdza mi coś, czego nie ma, po prostu podałem takie dwa przy-

kłady, że nie zawsze jest wina u rolnika. Że jeżeli i dajmy na to, tak jak Pan wspomniał 7 dni. Pan 

może nie pamiętać, ale ja tam może byłem 7 razy w ciągu tych 7 dni u Pani, bo to jeszcze wtedy 

Pani doktor Pawełczak, jeżeli dobrze pamiętam to nazwisko. No i po rozmowach, za pół roku nie 

było nic i dostałem ten odbiór. To mi o to chodzi, że też nie tylko zawsze leży ta wina u rolnika. Ja z 

Panem doktorem zgadzam w zupełności, to się da zrobić w ciągu 7 dni czy tam dwóch tygodni tak 

jak Pan mówił, bo tak zawsze jest, ale na taką rzecz jak laboratorium, no przykro mi, ale nie bardzo 

jest wpływ. 
 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki -  Z tego co 

Pan mówi tutaj o tej białaczce, bo ja tak jak przez mgłę, znaczy, wiem, że u Pana była białaczka ale 

ja tu wtedy przyszedłem do pracy świeżo. W każdym razie, z tego co Pan tu mówi, to takie są zasady 

postępowania, że się później kolejny raz bierze próby w ciągu 6 miesięcy trzykrotnie, więc to są 

takie zasady zwalczania białaczki. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To ja jeszcze takie jedno tylko takie krótkie 

pytanie. Bo tu Pan Andrzej nadmienił, że ściółka, że te na rusztach, no to wiadomo, że tam nie ma 

kontaktu ze ściółką, a ściółka to dziki chodzą. A jak jest ze zbożem, niech mi Pan powie, czy zboże 

może być zakażone ASF-em na przykład? Jak jest sprowadzane, załóżmy, z zagranicy. Mieszalnie 

pasz biorą, na przykład z Ukrainy, jeżeli tam, tam w zasadzie prawdopodobnie nie ma żadnych badań 

nad ASF-em to, czy zboże może być zarażone? 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki – Myślę, że 

nie, choć, jak byśmy się zastanawiali, można by było postawić taką tezę, że w ściółce na przykład, 

jeżeli byłyby odchody dzików lub kości, to teoretycznie, przy odchodach, no to małe prawdopodo-

bieństwo jest zakażenia, ponieważ wirus przeżywa kilka tygodni tylko w odchodach. Ale przy ko-

ściach, to już tak, jest możliwość przeniesienia ze słomą, ze ściółką, która zawiera kości dzika, jest 

możliwość przeniesienia wirusa do chlewni, ponieważ w szpiku kości, wewnątrz kości, w jamie 

kości wirus przeżywa, różne szacunki podają, 7,8,9 miesięcy, więc jest to długi okres. Tak, że to 

jest niebezpieczne. Natomiast samym zbożem, no musi być też zanieczyszczone w znacznej ilości, 

w znacznym stopniu, żeby ten wirus był przeniesiony. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Mączka kostna, którym zwierzętom może 

być dawana? 
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Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki – Żadnym. 

Przepisy dopuszczają stosowanie krzyżowo, czyli mączka wytworzona z innego gatunku zwierząt 

mogłaby być stosowana u innego gatunku zwierząt, tak, ale nie ma w Polsce segregacji odpadów 

względem gatunku. Nie ma czegoś takiego. W związku z tym nie można stosować. Przepraszam, 

dla zwierząt futerkowych jako odstępstwo, można stosować. No, ale mówimy o zwierzętach gospo-

darskich. Dla gospodarskich nie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Nie ma pytań. To dziękujemy Panu Dok-

torowi, Pani Magdalenie za udział w naszej sesji. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radzyniu Podlaskim lek. wet. Leszek Golecki – Również 

dziękujemy. Materiały, proszę o przekazanie, w ramach współpracy. Dziękujemy. Do widzenia. 

 

Ad. 3. 

Plany inwestycyjne w branży drogowej na terenie Gminy Komarówka Podlaska – wystąpienia gości 

i dyskusja. Zaproszeni goście nie przybyli. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Odczytała informację Zarządu Dróg Wo-

jewódzkich w Lublinie, dotycząca tematyki drogowej na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 

 

Ad. 5.1 

Wójt Gminy - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  Od ostatniej Sesji złoży-

łem dwa wnioski w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnej. Pierwszy wniosek to jest 

na wkład własny do budowy sieci wodociągowej w Przegalinach Dużych, otrzymaliśmy kwotę 

400.000 zł. I drugi wniosek, to był na wkład własny do budowy drogi, ul. Wojska Polskiego w 

Komarówce Otrzymaliśmy 550.000 zł. Te pieniądze już wpłynęły, są u nas na rachunku. Uzyskali-

śmy dofinansowanie na budowę ul. Wojska Polskiego w ramach funduszu Dróg Samorządowych. 

Jest to kwota 800.000 złotych, 50% wartości planowanej inwestycji, bo planowana inwestycja opie-

wała na kwotę 1.600.000 zł. I na tę ulicę został ogłoszony przetarg na wykonanie jej. Do przetargu 

przystąpiły trzy firmy. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowo-Mostowych Parczew Spółka Akcyjna, za kwotę 1.277.267,67 zł. 

Umowa została podpisana z tym wykonawcą 15 czerwca i planowany termin wykonania to jest do 

15 listopada 2021 r. Jeszcze pozostał nam wybór Inspektora Nadzoru i myślę, że wykonawca przy-

stąpi do realizacji tego zadania. No tak chciałbym, żeby gros tych robót było wykonane w okresie 

wakacyjnym, kiedy jest przerwa w nauce szkolnej. Ogłosiliśmy przetarg na budowę sieci wodocią-

gowej w Przegalinach Dużych i na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków oraz moderniza-

cji naszej gminnej oczyszczalni ścieków. Tutaj na modernizację nikt się nie zgłosił, na przydo-

mówki nikt się nie zgłosił, do tego przetargu nikt nie przystąpił, natomiast na budowę sieci  było 

pięć ofert. Ta najtańsza oferta, Przedsiębiorca nie udowodnił rażąco niskiej ceny, 

wobec czego unieważniliśmy postępowanie i postępowanie zostało na całość ogłoszone powtórnie 

i jutro jest ogłoszenie, raczej nie ogłoszenie, tylko otwarcie ofert. Zobaczymy czy będą oferty i dalej 

będziemy się zastanawiali, bo brak było zainteresowania tymi dwoma częściami, to jest takie nie-

pokojące. Dokonano częściowego odbioru prac remontowych przy budynku Organistówki, tam już 

praktycznie około połowy tych prac zostało wykonanych, razem na kwotę 303.729 zł. To zostało, 

tak jak powiedziałem, odebrane i, i częściowo zapłacone wykonawcy. Zgodnie z poprzednią 

uchwałą, została udzielona dotacja do klubu sportowego "Az Bud" Komarówka w kwocie 30.000 

zł. Zakończył się też montaż instalacji solarnych, firma "Solartime" już złożyła do nas gotowość do 

końcowego odbioru, ten termin został wyznaczony na 15 lipca. Brałem udział w posiedzeniu 

Związku Gmin Północno-Zachodniej Lubelszczyzny. Tam było udzielane wotum zaufania Zarzą-

dowi i absolutorium dla Zarządu i podobnie w Związku Gmin, w Międzygminnym Związku Ko-
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munalnym z siedzibą w Parczewie również i wotum zaufania i absolutorium. Odbyło się też uro-

czyste otwarcie drogi na odcinku Walinna-Kolembrody wraz z jej poświęceniem. I brałem udział w 

pracach komisji, prowadziłem bieżące sprawy. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 5.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Poinformowała, że w dniach 23.04.2021 

r, 30.04.2021 r, 14.05.2021 r, 21.05.2021 r, 11.06.2021 r, 25.06.2021 r, pełniła dyżury. W dniu 

29.04.2021 roku uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecz-

nych. W dniu 01.06.2021 roku uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. W dniu 

08.06.2021 roku uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecz-

nych. W dniu 25.06.2021 roku uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Wspólnej. Podpisywała zapro-

szenia. 

 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do rozpatrzenia Raportu 

o stanie Gminy Komarówka Podlaska za 2020 rok. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła in-

formację dotyczącą rozpatrzenia raportu o stanie Gminy Komarówka Podlaska za 2020 r. 

Wójt Gminy –  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ustawa nakłada na organ 

wykonawczy, czyli w naszym przypadku wójta, obowiązek przedłożenia organowi stanowiącemu: 

radzie gminy raportu o stanie gminy. Raport powinien zawierać realizację programów, strategii i 

polityk, realizację uchwał rady gminy oraz realizację budżetu obywatelskiego Następnie Wójt 

Gminy omówił raportu o stanie Gminy Komarówka Podlaska za 2020 r. Poinformował, że: Gminę 

Komarówka Podlaska charakteryzuje mała gęstość zaludnienia, co powoduje, że inwestycje są bar-

dziej kosztowne. Demograficznie nadal mamy więcej zgonów niż urodzeń. W 2020 roku na terenie 

Gminy zameldowało się 18 osób, co jest związane z covidem. Przedstawił studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego to wiecie. Poinformował,ze zostało uchwalone stu-

dium i na podstawie tego studium, również został uchwalony miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego w Komarówce Podlaskiej. W tych zmianach, podstawowych, nie objęto spraw zwią-

zanych z budową i lokalizacją farm fotowoltaicznych. Teraz można do tego przystąpić, żeby te 

osoby, które chcą czy sami takie farmy budować, czy poprzez firmy, żeby miały taką możliwość.  

Jeśli Państwo Radni zdecydują się zabezpieczyć środki na tej sesji, przy zmianie uchwały budżeto-

wej to rozpoczną się procedury zmiany planu oraz przyjmowania wniosków. Jeżeli się okaże, że 

zajdzie potrzeba także zmiany studium, to również będą na ten temat dyskusje, aby te studium 

zmienić. Należy zebrać te wnioski, zaktualizować je i wtedy już punktowo w tych obszarach, gdzie 

mieszkańcy będą zainteresowani,  przystąpić do zmiany studium. 

 

Zaznaczył, że dużą pozycją w budżecie są wydatki związane z funkcjonowaniem Liceum Ogólno-

kształcącego to 1730 000,00 zł. Powiedział, że porównując, chociażby gminę taką w naszym po-

wiecie Czemierniki, która ma budżet taki sam, w zasadzie bardzo porównywalny i strukturę do 

Komarówki i teraz zabrać ten milion, albo mieć ten milion, w drugą stronę, to jest naprawdę dużo. 

Dużo można zrobić, jak się ma w budżecie takim strategicznym, operacyjnym, którego można wy-

konać. My prowadzimy jakby świadomie to Liceum, tylko musimy wiedzieć, że mamy o wiele 

mniejszy budżet na inwestycje i to jest nasza jakby świadoma decyzja. Poprosił o przekazywanie 

tej informacji do społeczeństwa, bo jesteśmy porównywani w statystykach, ale tego nikt nie bierze 

pod uwagę, bo fajnie, że Gmina prowadzi liceum, jest to zadanie powiatowe, przejęte w 2006 r. 

przez Gminę i przez tyle lat to zadanie prowadzimy. Uczniów, na pewno nie przybywa, borykamy 

się z tymi naborami, a chcemy, żeby ta szkoła była i te pieniądze są coraz większe. Na funkcjono-

wanie, chociażby, z tej racji, że i koszty rosną i koszty pracy i wynagrodzenia nauczycieli, i wyna-

grodzenia obsługi, energia elektryczna i opał. 

Raport o stanie Gminy Komarówka Podlaska za 2020 rok stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6.1 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dziękuję Panu Wójtowi.  Otwieram de-

batę nad raportem o stanie gminy. 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Jaki jest procent uczniów w średnich szkołach, którzy zostają w 

Komarówce, a ilu poza? No bo już jak się ja orientuję, nie wiem na dzisiaj, ale i pracowników 

Gminy i nauczycieli nawet dzieci idą poza Komarówkę, no trochę to tak... my tu wspieramy a ci 

ludzie, którzy powinni naprawdę wspierać, bo mają pracę, no nie robią nic, albo udają tylko, że 

robią, no coś tu nie jest tak, bo o ile chodzi o jakąś tam czy pracę, czy coś, to liceum nie jest naj-

gorsze. A jednak, gdyby 100% czy tam 95, 90% dzieci z Komarówki chodziło do Komarówki, to 

byłoby dużo i taniej dla Gminy no i uważam, o ile poziom jest porównywalny, to w czym rzecz, w 

czym ta niechęć istnieje. 

 

Wójt Gminy – Ja myślę, że tych przyczyn to jest na pewno kilka, to nie ma tak, że jakaś jest jedna 

przyczyna. Ile procentowo to tak trudno mi powiedzieć w tym momencie, no teraz jeszcze  dałem 

zgodę tutaj po konsultacji z Państwem, na utworzenie pierwszej klasy szkoły branżowej. Ośmiu 

uczniów się już zapisało. Żeby też tych uczniów tutaj zatrzymać, tych, którzy nie chcą iść do liceum 

z różnych przyczyn, a chcą zdobyć zawód, też wyraziliśmy taką zgodę. Natomiast, nie wiem, no 

jest pewnie i taka tendencja ogólna do większego miasta żeby iść, faktem jest, że tak się zdarza, że 

sporo uczniów nam ucieka do miast, miasteczek wokół położonych i my zostajemy, przecież na 

chwilę obecną mamy złożonych 21 podań do pierwszej klasy liceum. Czy wszystkie się tutaj zo-

staną, tego nie wiem, czy się wszystkie to utrzymają. Może jeszcze coś dojdzie, może odejdzie, ale 

nie ma co się łudzić, że to będzie dużo większa klasa niż 20 osób. To będzie w okolicy 20 osób 

klasa. Co do tego złudzeń myślę, że nie mamy. Tutaj my musimy naprawdę wszyscy się zastanowić, 

co zrobić, żeby zminimalizować też i koszty. Bo subwencja praktycznie jest określona na ucznia, a 

te koszty, jak powiedziałem, rosną. Ja nie chce tu złowieszczyć, ale myśmy tak z Panią Skarbnik 

liczyli wstępnie, że w tym roku my pewnie do liceum ok. 1.000.000 zł. dołożymy ponad subwencje. 

Pewnie tak będzie. I to wyjdzie na pewno, w grudniu będziemy mówić, ale to już widać. Około 

1.000.000 złotych, bo o takich kwotach rozmawiamy. To nie są drobne rzeczy. Dlatego tu wszyscy 

powinniśmy się skupić i optymalizacja kosztów i żeby więcej tych uczniów zostawało. Co wymy-

ślić. Jakie, może jakiś profil, może nie wiem, ja sam czasami zachodzę w głowę, co tu zrobić, żeby 

tych uczniów, raz, naszych zatrzymać, ale dwa, żeby trochę ściągnąć z zewnątrz, bo naszych zo-

baczcie uczniów jest bardzo mało. Bo demografia pokazuje, 

jak zatem w rok się urodziło, ze 20, czytałem, 38 osób, nie wszyscy tu są, bo niektórzy tylko są 

dlatego, że mama jest zameldowana, to my go widzimy w systemie, a prawdopodobnie takich też 

kilka osób jest, chociaż 30 uczniów, ile osób nam tu zostanie? Więc my musimy się, że tak powiem, 

skoncentrować też na uczuciu z zewnątrz, nie tylko bazować na naszym uczniu. A ileś uczniów 

odejdzie, bo są różne przyczyny. Ktoś tam woli duże miasto, ktoś ma inny profil tam, ktoś lubi 

pływać, no to ma basen, u nas nie ma basenu i nie będzie nigdy. To są takie niby proste rzeczy, a 

jednak nie? Bo i takie też są rzeczy, że u nas nie ma basenu, a tam pójdzie, no to ma basen i ma WF, 

prawda. Pływanie, takie też argumenty są. No ale no po prostu to jest, jedno to jest poziom, a drugie 

to znaczy raczej koszty. Ale z czasem to i poziom spadnie, bo nauczyciele, którzy są dobrzy, to 

zechcą lepiej zarabiać i też odejdą. I tutaj będzie z drugiej strony, jedne koszty, drugie może spaść 

poziom, tak mi się wydaje. Poziom na chwilę obecną to powiem tak, no mamy dobry, bo była i ta 

srebrna tarcza i brązowa tarcza. No tamten rok był taki specyficzny, że to tak ogólnie w skali kraju 

30% matur nie zdało, no i u nas tak nie zdało akurat. Natomiast z reguły to my mieliśmy około 

100% zdawalności matur, także tutaj nauczyciele, myślę, że duży taki wkład pracy wykonywali, a 

braliśmy uczniów bez żadnych limitów. Bez żadnych średnich, bez żadnych limitów, praktycznie 

kto złożył podanie, ten został przyjmowany, więc ta praca i ucznia i nauczyciela to była duża. Tylko 

nam po prostu tych uczniów brakuje. 18 osób było w maturalnej klasie. 16 do matury podeszło, 

także wiecie, to jest na takim poziomie. Rozszerzenia tak samo robimy, praktycznie w takich gru-

pach pięcioosobowych, bo jak nie będzie danego rozszerzenia, to tego ucznia nie będzie, bo on 

sobie znajdzie w innym mieście to rozszerzenie. A za rozszerzenie też i były pieniądze, bo to jest 

tak jak klasa, to jest godzina. Więc to może nie na dzisiaj oczywiście tutaj dyskusje, bo jesteśmy w 
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punkcie raport, tylko to chciałem powiedzieć, że jesteśmy jakby troszkę inną gminą w całym wo-

jewództwie, bo jako jedyna prowadzimy szkołę ponadpodstawową. Że jesteśmy inni, także powin-

niśmy troszkę jako społeczeństwo, mieć tą taką wyrozumiałość i niektórzy, którzy chętni krytykują, 

a wywodzą się z tej szkoły czy rodzice w tej szkole uczyli, kierowali nawet tą szkołą. Możemy mieć 

taki pewien umiar w tym wszystkim, żeby wiedzieć, że dalej ten samorząd, z dużym wysiłkiem, ale 

tę szkołę prowadzi. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 6.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do głosowania nad udzie-

leniem wójtowi wotum zaufania. Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi wotum zaufania. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 
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8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzie-

leniem wójtowi wotum zaufania została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 7 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu rozpatrzenie 

sprawozdania finansowego Wójta Gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

Komarówka Podlaska za rok 2020. 

 

Ad 7.1 

Skarbnik Gminy – przedstawiła sprawozdania finansowego Wójta Gminy wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu gminy Komarówka Podlaska za rok 2020: 

Budżet  Gminy Komarówka Podlaska na 2020 rok  został uchwalony na sesji w dniu 

19 grudnia 2019 roku uchwałą Rady Gminy Nr XI/84/2019 , był zmieniany 25 razy.( 18 razy zarzą-

dzeniami, spowodowane to było zmianami covidowymi i 7 razy uchwałami Rady Gminy). Wpro-

wadzano też decyzje Wojewody Lubelskiego na zadania zlecone i dofinansowane. 
 

Dochody budżetu gminy 

Plan 24 851 684,66 zł wykonano 24 483 678,97  zł tj. 98,52% 

w tym: 

dochody bieżące 22 055 486,46zł wykonano 21 614 938,33  zł 98,01% 

dochody majątkowe 2 796 198,20 zł wykonano 2 868 740,64 zł tj. 102,60% 

 

Wydatki budżetu gminy    

Plan 26 383 654,66 zł wykonano 24 056 033,43 t.j. 91,18% 

w tym: 

wydatki bieżące 21 445 104,74 zł wykonano 20 103 574,13 tj. 93,75% 

wydatki majątkowe 4 938 549,92zł wykonano 3 952 459,30 zł tj.80,04 

deficyt 1 531 970,00 zł w tym: wykonano nadwyżka  budżetu 427 645,54 

Kredyty zaciągnięte w 2020 roku w kwocie 1 740 000,00 zł. 

Wolne środki w kowocie 471 840,00 zł wykonano 471 850,33 zł 

Przychody 2 253 840,00 zł wykonano 2 211 850,33 , tj.98,14% 

 

Rozchody:721 870,00 zł wykonano 721 870,00 zł , tj. 100,00% 

Kredyt długoterminowy 705 292,93zł wykonano 705 292,93 zł. 

Przekazaliśmy pożyczkę dla Zakładu Komunalnego 8 000,00 zł. 
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Spłacona pożyczka zaciągnięta na dofinansowanie solarów 8 577,07 zł . Pożyczka z Wojewódz-

kiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Dotacje do: 

Szkoły Podstawowej w Walinnie. 

Świetlicy Socjoterapeutycznej 

Powiatowi Radzyńskiemu na dofinansowanie transportu publicznego 693,00 zł. 

Powiatowi Radzyńskiemu dotacji majątkowej na drogi w Kolembrodach, łącznie 549 000,00 zł. i 

na drogę Brzozowy Kąt 149 000,00 zł. Na wykonanie oznakowania drogi Wiski-Kolembrody 12 

734,00 zl. 

Powiatowi Radzyńskiemu na dofinasowanie na funkcjonowanie Warsztatu Terapii Zajęciowej w 

Kolembrodach 63 765,00 zł 

Biblioteki Publicznej 124 000,00 zł 

Gminnego Centrum Kultury 248 000,00 zł 

Wydatki majątkowe zostały omówione już wcześniej. 
 

Informacja o wysokości zrealizowanych  dochodów z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu na 31.12.2020 r. Dochody: 

Plan 313 000,00 zł. Zmiana planu 179 550,00 zł. Plan po zmianach 492 550,00 zł. Wykonanie 525 

134,59 zł – 106,62%. Zmiany Planu dokonano 15.05.2020 roku uchwałą Rady Gminy  r. w związku 

z uchwałą Nr XII/98/2020 Rady Gminy z dnia 10 marca 2020 roku wprowadzającą wyższą stawkę 

za odpady, która obowiązuje od 01.04.2020 roku, wprowadzono 123 550,00 zł, następnie wprowa-

dzono dochody ponadplanowe 14 000,00 26.11.2020 r. i 30.12.2020 r. 42 000,00 zł. Na 31.12.2020 

r. zaległości netto w opłacie za odpady wynoszą 37 642,53 zł oraz nadpłaty 3 062,54 zł. Od stycznia 

do grudnia wystawiono182 sztuk upomnień dotyczących odpadów komunalnych i 40 szt. tytułów 

wykonawczych na kwotę 11 833,98 zł osobom zalegającym w opłacie. Odsetki od zaległości i 

koszty upomnień są klasyfikowane w dziale 900 rozdziale 90026- stan zaległości w odsetkach 

1 100,00 zł na 31.12.2020. Wydatki: Plan 313 000,00 zł. Zmiana planu 227 587,97 zł. Plan po zmia-

nach 540 587,97 zł. Wykonanie 521 254,07 zł – 96,43%.  Wydatki poniesione w związku z gospo-

darką odpadami – 521 254,07 zł. 

1. Wynagrodzenia osobowe, składki ZUS, Fundusz Pracy, dodatkowe wynagrodzenie roczne 

pracownika obsługującego zadania związane z gospodarką odpadami 28 633,00 zł 

2. Wynagrodzenia bezosobowe na obsługę punktu selektywnej zbiórki odpadów komunal-

nych oraz na remont kontenerów 12 495,00 zł 

3. Zakupiono koperty na upomnienia i decyzje 537,02 zł oraz materiały do remontów konte-

nerów 2 437,03 zł 

4. Wydatki związane z odbieraniem i transportem odpadów komunalnych 476 652,02 zł 

5. Odpis na fundusz socjalny pracownika 500,00 zł 

Zobowiązania niewymagalne 52 151,04 zł- faktury za odbiór odpadów. 

Zaległości w podatkach na 31 grudnia 2020 roku  pozostały nie zrealizowane należności, które sta-

nowią  zaległości w kwocie  486 627,44 zł , są to: 

1. Wpłaty na wodociąg  812,93 zł. 

2. Odsetki od tych wpłat 90 zł. 

3. Czynsze 5 086,61 zł 

4. Odsetki 492,00zł 

5. Dochody za dostarczanie ciepła do budynków komunalnych 5 961,42 zł 

6. Podatki i opłaty lokalne od osób fizycznych 57 623,60 zł  w tym: 
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- od nieruchomości 10 756,55 zł 

- rolny 42 166,10 zł 

- leśny 2 766,01 zł 

- od środków transportowych 1 800,00 zł 

- od czynności cywilnoprawnych 8,94 zł 

- od działalności gospodarczej- karta podatkowa 126,00 zł 

7. Podatki i opłaty lokalne od osób prawnych 28,60 zł 

- od nieruchomości 11,60 zł 

- rolny  17,00 zł 

8. Dochody jednostek samorządu terytorialnego związane z realizacją zadań  z zakresu administracji  

rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami - fundusz alimentacyjny i zaliczka alimentacyjna 

378 889,75 zł. 

Na bieżąco dokonuje się analizy realizacji dochodów budżetowych w szczególności zaległości po-

datkowych, zmierzając do likwidacji  tych  zaległości poprzez dokonanie wpłaty przez podatnika, a 

w szczególnie uzasadnionych przypadkach  umorzenie . 

Do 31.12. 2020  roku  zalegającym podatnikom wystawiono 351 sztuk upomnień w zakresie podat-

ków oraz 64 sztuk tytułów wykonawczych na kwotę 47 674,17 zł. 

 

Zadłużenia są na bieżąco spłacane. Kwota zadłużenia się zmniejsza. Spłaty zaciągniętych kredy-

tów i pożyczek długoterminowych na 31.12.2020 r. pozostało 6 601 854,14 zł. Kwoty kredytów i 

kwoty pozostałe do spłaty: 

1. Kredyt  konsolidacyjny w kwocie 4 365 779,46 zł na spłatę zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

kredytów w latach ubiegłych, zaciągnięty w 2016 roku pozostało do spłaty 3 492 576,00 zł. 

2. Kredyt zaciągnięty w 2016 roku w kwocie 440 000,00 zł pozostało do spłaty 280 000,00 zł. 

3. Kredyt  zaciągnięty w 2017 roku w kwocie 309 262,00 zł pozostało do spłaty 250 000,00zł. 

4. Kredyt zaciągnięty w 2018 roku w kwocie 689 635,07 zł pozostało do spłaty 639 278,14 zł. 

5. Kredyt zaciągnięty w 2019 roku w kwocie 250 000,00 zł pozostało do spłaty 200 000,00 zł. 

6. Kredyty zaciągnięte w 2020 roku w kwocie 1 740 000,00 zł. 

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dyskusja odbędzie się w punkcie 7.6. 

Ad 7.2 

Skarbnik Gminy - odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Lublinie z dnia 8 kwietnia 2021 roku w sprawie zaopiniowania przedłożonego przez Wójta Gminy 

Komarówka Podlaska sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Pan Janusz Siwiński - odczytał uchwałę  

nr 1/2021 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Komarówka Podlaska z dnia 1 czerwca 2021 roku w 
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sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wyko-

nania budżetu za 2020 rok . 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.4 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Radny Pan Wiesław Orłowski- 

Opinia komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radna Pani Edyta 

Wodzińska-Furman - Opinia komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych jest pozy-

tywna. 

 

Ad 7.5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Janusz Siwiński - odczytał uchwałę Składu Orzekają-

cego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z 8 czerwca 2021 roku w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Komarówka Podlaska  

w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 7.6 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Otwieram dyskusję. Kto z Państwa ma 

pytania odnośnie sprawozdania finansowym Wójta Gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy Komarówka Podlaska za rok 2020. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Panie Wójcie, nie wiem, czy dobrze zrozumiałem, ale zadłużenie 

podatku rolnego to około 50 tys. zł. To dużo. Część Pan umarza. Podatki nie są takie wysokie. Są 

dopłaty do paliwa. To poważne sumy, trzeba dołożyć jeszcze to, co Pan umorzy. 

 

Wójt Gminy – Cały czas pilnujemy z pracownikiem zaległości. Dwie raty niezapłacone i wysyłamy 

upomnienia. Potem wystawiamy tytuły wykonawcze. Wówczas komornik skarbowy podejmuje eg-

zekucję. Są oczywiście skrajne przypadki, gdzie egzekucja jest nieskuteczna. Staram się robić mało 

umorzeń. Za tamten rok umorzyłem 6600 zł. Uważam, że nie jest to dużo. Staram się analizować 

sytuację i idę w kierunku rozkładania na raty, umorzenia odsetek, tak aby należność główna spływała 

do Urzędu. Doprecyzujmy to mamy 42 tys. zł. Zazwyczaj kształtowały się około 100 tys. zł. Problem 

jest w bezskutecznej egzekucji. Nie możemy dochodzić spłaty zobowiązania od dzierżawców, tylko 

od właściciela. 

Może też stąd wynika trudność. Podatek mamy 100 zł z hektara. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Przy dopłatach. 42 tys. zł. to dużo na Gminę. A jak radca prawny 

widzi tę odpłatność w dopłatach czy w dzierżawcach? 

 

Wójt Gminy – Zakwestionowano nam to teraz i musimy dochodzić od właściciela. Wszystkich 

zobowiązań publiczno prawnych należy dochodzić od właściciela, nie od osoby wydzierżawiającej. 

Bezpośrednio nie możemy zajmować dopłat, tylko przez komornika. My tylko z racji tego, że mamy 

kasę to mobilizujemy i przypominamy o zaległościach w odpadach komunalnych czy w podatkach. 

 

Radny Pan Tadeusz Magier– Kto uzyskuje pieniądze z dopłat? Dzierżawca czy właściciel?Czy 

Urząd Gminy może wchodzić na konto? 

 

Wójt Gminy – Pewnie ten, kto składa wniosek na dopłaty. Nie mamy w to wglądu. Zależy to od 

umowy między właścicielem a dzierżawcą. 
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Radny Pan Tadeusz Magier– Czy Urząd Gminy może wchodzić na konto, jak rolnik bierze do-

płaty? 

Wójt Gminy – Mu jako Urząd nie mamy kompetencji komorniczych. Występujemy przez komor-

nika sądowego. Jest wniosek do komornika o wszczęcie egzekucji i komornik zajmuje rachunki i 

pieniądze spływają. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ciekawe jak by to prawnik widział? To są poważne sprawy. To nie 

jest ziemia kiepska, bo V klasa nie ma podatku. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze jakieś pytania? 

Zamykam dyskusję nad sprawozdaniem finansowym. 

 

Ad 7.7 a 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - odczytała projekt uchwały w sprawie roz-

patrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Koma-

rówka Podlaska z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem Wójta Gminy Komarówka Podlaska z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych gło-
sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 
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6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie roz-

patrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Koma-

rówka Podlaska z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.7 b 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wykonania budżetu za 2020 

rok. 

 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z 

tytułu wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzie-

lenia absolutorium Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Gratulujemy Panu Wójtowi. 

 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca i Wysoka Rado chciałbym serdecznie podziękować za wotum 

zaufania z realizacji całości zadań Gminy i za udzielenie absolutorium z wykonania budżetu. Pra-

cownikom Urzędu z Panią Skarbnik, która przy budżecie ma główną rolę. Pilnuje od strony formal-

nej i aby pieniędzy na wszystko starczyło, aby nie przekroczyć wskaźników,  aby opinia Regionalnej 

Izby Obrachunkowej była pozytywna. Dziękuje kierownikom jednostek organizacyjnych i pracow-

nikom. Państwu Radnym dziękuję, za to ,że podchodzicie do budżetu w sposób bardzo rozsądny. 

Budżet jest uchwalany w grudniu, potem jest zmieniany uchwałami i zarządzeniami. Dziękuję za 

to, że do wniosków Wójta i Skarbnika podchodzicie pozytywnie i elastycznie. Bo pieniędzy nie 

wystarcza na wszystko. Musimy dokonywać przesunięć i korekt, żeby budżet był dobrze wykonany 

i nie było zarzutów. Dziękuje Komisji Rewizyjnej za sam wniosek, ale tez za to, że sprawdzacie, 

pilnujecie i wskazujecie ewentualne błędy. Dziękuję wszystkim Radnym za różne słowa, gdy zwra-

cacie uwagę, to chcecie dla nas dobrze i to jest ważne. Tak jak dzisiaj, żeby się jeszcze zmotywować 

odnośnie ściągalności podatków. Bo to są pieniądze publiczne i każda złotówka jest potrzebna do 

budżetu. Wydatki rosną, a dochody nie wzrastają w takim tempie. Dlatego tak istotne jest dbanie o 

dochody bieżące, aby wyjść na wskaźnik z ustawy o finansach publicznych. Dziękuję za wszystko. 

Zobowiązanie, aby dalej pracować dobrze. Będziemy się starali, zarówno ja, jak i pracownicy 

Urzędu i Jednostek. Dziękuję bardzo. 
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Przerwa o obradach Rady Gminy 1121-1142. 

 

Ad. 8 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego 

Ocena działalności Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020 rok. 
 

Pani Agnieszka Nowak zastępująca Dyrektora Gminnego Centrum Kultury w Komarówce 

Podlaskiej – Przedstawiła sprawozdanie merytoryczne z działalności Gminnego Centrum Kultury 

w Komarówce Podlaskiej za 2020 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Kiedyś na 1 maja była dyscyplina a teraz na 3 maja były tylko poczty 

sztandarowe z Ochotniczych Straży Pożarnych. Nie było pocztów ze szkół, nie było Gminnego Cen-

trum Kultury. Czy w dniu 11 listopada, powinny być szkoły, a Gminne Centrum Kultury powinno 

się tym zająć. Sprawozdanie jest ciekawe, ale efektów brak. Proszę to zlecić albo kontrolować.   

 

Wójt Gminy – Zawsze uroczystości patriotyczne miały uroczystą oprawę. Jednak ubiegłego roku 

nie można porównywać z powodu pandemii Covid-19. Normalnie mamy Mszę Świętą ze wszyst-

kimi pocztami i przemarsz do szkolnej hali na część artystyczną. W ubiegłym roku świadomie spro-

wadziliśmy to tylko do Mszy Świętej, aby nie narażać dzieci. 

 

Radna Pani Edyta Wodzińska-Furman – Czy jest oferta wakacyjna dla uczniów w Gminnym 

Centrum Kultury? 

 

Pani Agnieszka Nowak – Zostaną zorganizowany dwutygodniowe półkolonie. 

Radna Pani Edyta Wodzińska-Furman – Czy zostanie rozesłana informacja do szkół? 

 

Pani Agnieszka Nowak – Tak, do Szkoły Podstawowej w Komarówce Podlaskie i do Szkoły Pod-

stawowej w Walinnie. 

 

Dyrektor Biblioteki Publicznej w Komarówce Podlaskiej Pani Barbara Zalewska - Przedsta-

wiła sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Komarówce Podlaskiej za 2020 

rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Radna Pani Edyta Wodzińska-Furman – Czy Biblioteka pracuje w okresie wakacyjnym? 

 

Dyrektor Biblioteki Publicznej w Komarówce Podlaskiej Pani Barbara Zalewska – Tak, od 900 

do 1500, bo mamy w Bibliotece ¾ etatu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Edyta Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

głosowanie Ocena działalności Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020 rok. 

jednostka Rada Gminy 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że ocena działalności Gmin-

nego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020 rok, została przyjęta jednogłośnie. 

 

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego 
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przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organi-

zacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 

rok 2020. 
 

Sekretarz Gminy – odczytała sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Komarówka 

Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2020. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Edyta Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

głosowanie Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 

2020. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30  czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 
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9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że sprawozdanie z realizacji 

Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi pod-

miotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2020 zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka Podlaska. 
 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka 

Zieniuk – Przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka Podlaska. 

 

Radna Pani Edyta Wodzińska-Furman – Czy zajęcia dla seniorów odbywają się w nowym bu-

dynku, czy w GCK? 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka 

Zieniuk – Jeszcze w GCK, ponieważ w nowym budynku było chłodno i kończono układanie kostki. 

W najbliższym czasie odbędzie się przeniesienie zajęć i sprzętu rehabilitacyjnego. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Edyta Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej 

Gminy Komarówka Podlaska. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka 

Podlaska. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław PRZECIW 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie oceny 

zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka Podlaska, została przyjęta większością głosów 

przy jednym głosie przeciw. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.2 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Komarówka Podlaska 

na rok szkolny 2021/2022. 
 

Sekretarz Gminy – Mamy obowiązek ustawowy, to znaczy Rada Gminy ma obowiązek ustaw wy 

podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie na dany rok 

szkolny. Ten obowiązek wynika z art. 39 a ust. 3, gdzie w drodze uchwały mamy taki obowiązek 

i podejmujemy tę decyzję w drodze uchwały. Teraz, jeżeli chodzi o średnią cenę jednostek paliwa, 



29 

którą tutaj wskazaliśmy w uchwale, ona została ustalona na podstawie informacji o cenie jednostek 

paliwa właściwych dla danych pojazdów pozyskanych ze stacji paliw znajdujących się na terenie 

Gminy Komarówka Podlaska, a wiemy, że mamy jedną stację paliw, która ma położenie na terenie 

gminy Komarówka Podlaska, to jest stacja paliw "Tomex" i tę średnią cenę wyznaczono z trzech 

okresów w roku szkolnym 2020-2021, i to był 1 kwiecień, 1 maj i 1 czerwiec. I ustalono następującą 

średnią stawkę w wysokości: paliwo Pb 98-5,54; Pb 95-5,20; olej napędowy ON  5,31 i gaz LPG-

2,53. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Komarówka Podlaska na rok szkolny 2021/2022. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ko-

marówka Podlaska na rok szkolny 2021/2022. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 
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7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie okre-

ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Komarówka Podlaska na rok szkolny 2021/2022., 

została przyjęta większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.3 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodaro-

wanie odpadami komunalnymi. Poprzednia uchwała wygasła i musimy podjąć nową. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie okre-

ślenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.4 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu. 
 

Wójt Gminy – Pomoc wynika z realizacji uchwały budżetowej. Chodzi tu o dofinansowanie drogi 

w Brzozowym Kącie, od Kaplicy do Szkoły. Powiat pokrywa 50% kosztów i Gmina 50% kosztów. 

Powiat ogłosił już postępowanie przetargowe. 

  

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych gło-

sów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzie-

lenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu, została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.5 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu. 

 

Skarbnik Gminy – Uchwała była podejmowania na poprzedniej Sesji, w jej treści była pomoc 

finansowa zamiast rzeczowej stąd jej uchylenie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubel-

skiemu.. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 
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5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzie-

lenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu, została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.6 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany wieloletniej prognozy finansowej, których szczegółowy 

wykaz znajduje się w załączonym do uchwały objaśnieniu. 

Objaśnienie do wieloletniej prognozy finansowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finanso-

wej. 
 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 30 czerwca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej PRZECIW 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej, została przyjęta większością głosów przy jednym głosie przeciw. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.7 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 
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Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok, których szczegółowy 

wykaz znajduje się w załączonym do uchwały uzasadnieniu. 

Uzasadnienie do zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie komisji połączonych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 czerca 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub ZA 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA 
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12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew nieobecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2021 rok, została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu wolne wnioski 

i informacje. 
 

Radny Pan Tadeusz Magier – Ostatnio opony były zbierane wybiórczo, jak już rozmawiałem z 

Panią Anią. I te ciągnikowe nie były zabierane, czy to nie dałoby się zorganizować jakiejś zbiórki, 

takich opon rolniczych. Dziękuję. 

 

Radny Pan Błażej Żukowski – Ja chciałem zapytać o tą sieć światłowodową, czy ona kiedyś tam 

powstanie, jak to wygląda? Dziękuję. 
 

Radny Pan Sławomir Ilczuk - W sprawie projektu, którym się Rząd zajmuje w sprawie Ochotniczej 

Straży Pożarnej Czy można tutaj nasze stanowisko jako Rady Gminy wypracować, 

już na aktualnym, który już jest dopracowany, bo mieliśmy spotkanie jakieś 2 miesiące temu, z 

przedstawicielem Państwowej Straży Pożarnej. Mam swoje, że tak powiem wnioski i obawy, jako 

strażak z jednostki. Wydaje mi się, że tak powiem, dużo naszych druhów straci uprawnienie, jeżeli 

to się nie zmieni. Tutaj może byśmy my jako Rada Gminy, może któraś z Komisji nad tym projektem, 

aktualnym popracowała i nad naszym stanowiskiem, Chodzi o te ewentualne dodatki do emerytury, 

po 30 latach. Jest taki zapis, że tak powiem wyjazdów. Teraz, która z jednostek będzie w stanie to 

udokumentować? Żadna i chodzi o to, że jeśli to się nie zmieni, część jednostek, które nie przystąpią, 

a trzeba spełnić pewne, że tak powiem, wymogi, straci uprawnienia, które nie są korzystne dla nas 

wszystkich jako strażaków, czynnych, działających jest dużo mniej na terenie gminy. Ktoś o tym nie 

myśli, że przy masowym, że tak powiem pożarze, tych ludzi zabraknie, tych, którzy będą mogli 

wziąć w myśl tej ustawy czynny udział w pożarze. Mimo że, są wyszkoleni. Dziękuję bardzo. 
Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Wójt Gminy – To może będę powoli odpowiadał, odnośnie tych opon. To my jako Gmina mamy 

obowiązek zabezpieczyć odbiór odpadów komunalnych. Te opony traktorowe, no nie są tym odpa-

dem komunalnym tylko rolniczym i teraz jak to traktować. Nie wiem, gdzie te opony odbierają, 

możemy się zorientować, czy to da się bezpłatnie odebrać, czy się nie da, czy mieszkańcy będą 

musieli za to płacić, bo mieszkańcy tego nie rozumieją, jak jest napisane zbiórka opon, to wysta-

wiają wszystko, co mają. No nie, no samochodowe zbieramy, wynegocjowałem, że nawet i większe 

opony, aby tylko nie z tym dużym protektorem, bo po prostu to bardzo źle jest dla tego recyklera, 

coś tam z nimi robić, nie wiem, co oni z nimi robią, ścierają tę gumę chyba jakoś i nie wiem, co 

dalej jest. I teraz kwestia, czy się ktoś znajdzie, który będzie zbierał te opony. I tu trzeba uświada-

miać mieszkańców, że nie wszystko można wystawić w ramach tej zbiórki, no nie można wszyst-

kiego wystawiać, te opony typowo rolnicze, czy tak samo inne folie rolnicze i tak dalej. Na folię 

teraz będziemy pisali wniosek, o otrzymanie dofinansowanie z funduszu Ochrony Środowiska, to 

znów będzie zbiórka. Jeżeli będą jakieś pieniądze na zbiórkę opon rolniczych, to też będziemy 
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przystępowali do tego. Natomiast na chwilę obecną możemy tylko gdzieś podzwonić, p pytać, gdzie 

te opony można zawieźć, dostarczyć, jakoś zabrać. Światłowody są budowane cały czas, one były, 

opóźnienie ze względu na COVID, 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Tak jak ta firma bynajmniej mówiła, że nie mogą chodzić po do-

mach i zbierać oświadczeń na pozwolenia na wejście, ale światłowody są budowane. Widzę, że cały 

czas coś montują, nie na słupach i teraz nie wiem, kiedy będzie już ten ostatni etap, czyli podłącze-

nie do konkretnego domu. Ale część jest kopana a część pominięta. 

 

Wójt Gminy – Część była kopanych, część była na słupach, podwieszane linie. Tak, bo część szła 

ziemią, część tu, gdzie nie dało się w ziemi, albo nie wiem, technologia nie pozwalała, nie wiem, o 

co chodziło. Koło mnie też nie ma. Akurat jest tak, że poszło z Derewicznej na Brzeziny i na Prze-

galiny Małe, a tędy, tu Komarówka od Derewiczna, ja też tak samo zostałem. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki– Państwo mieli przetarg ogłosić na operatora. Na operatora tych linii. 

Prawdopodobnie nie wiadomo, czy ten operator już jest, że te buduje, czy to jak gdyby był operator, 

to by i umowę zawierali, chodzili, kto chce, kto nie chce. No to widzę, że tu baner wisi w Dere-

wicznie, że można te umowy zawierać, prawda i że będzie już można tym światłowodem korzystać. 

 

Wójt Gminy – Pierwszą sieć światłowodową to zbudował Urząd Marszałkowski, drugi etap teraz 

jest robiony, już też wyłoniona jest firma, żeśmy nawet zwalniali z zajęcia pasa drogowego. Ta 

opłata żeby była niska, żeby ten światłowód i szybciej położyć i też nie w takich kosztach. Myślę, 

że pewnie będzie dalej jeszcze kolejny etap, żeby te pominięte drogi, które są, gdzie ludzie miesz-

kają, żeby też mieli możliwość korzystania z tego. A odnośnie nowej ustawy o Ochotniczych Stra-

żach Pożarnych, no to były te wyjazdy. Komendanci Powiatowi mieli obowiązek objechać i zebrać 

takie opinie od Strażaków, co sadzą na ten temat, bo to było w ramach konsultacji społecznych. 

Jeżeli tutaj Komisja Oświaty też chciałaby się pochylić nad tym projektem, przepytać go i ewentu-

alnie zgłosić jakieś uwagi czy stanowisko Komisji, czy całej Rady, no to chyba jak najbardziej 

możemy wyrażać swoje opinie jako Rada Gminy na temat projektów uchwał. Tak, żeby ta ustawa 

była, jak najbardziej adekwatna do potrzeb. 

 

Radna Pani Edyta Wodzińska-Furman – Złożyła podziękowania za ulicę Wojska Polskiego. 

 

Ad. 12. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Po wyczerpaniu porządku obrad dokonała 

zamknięcia obrad sesji, dziękując wszystkim za udział. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

                     Protokolant            Przewodniczący Rady Gminy 

 

          Anna Kurianowicz-Klimiuk            Joanna Krupska 

 

 

 Protokół sporządzono dnia 15 lipca 2021 roku. 

 

WYKAZ UCHWAŁ RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjtych na sesji ęw dniu 30 czerwca 2021 r. 
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Uchwała Nr XXIII/182/2021 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Komarówka Podlaska wotum zaufania. 

Uchwała Nr XXIII/183/2021 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem Wójta Gminy Komarówka Podlaska z wykonania budżetu gminy za 2020 ro 

Uchwała Nr XXIII/184/2021 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania bu-
dżetu za 2020 rok. 

Uchwała Nr XXIII/185/2021 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka 
Podlaska. 

Uchwała Nr XXIII/186/2021 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Komarówka 
Podlaska na rok szkolny 2021/2022. 

Uchwała Nr XXIII/187/2021 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi. 

Uchwała Nr XXIII/188/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi radzyńskiemu. 

Uchwała Nr XXIII/189/2021 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu. 

Uchwała Nr XXIII/190/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr XXIII/191/2021 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

 


